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Opus Dei v Afrike

Opus Dei slávi 50 rokov
pôsobenia v Afrike. Cormac
Burke, kňaz Prelatúry Opus Dei,
ktorý pracuje v Keni, hovorí o
pôsobení prelatúry na tomto
kontinente.

10.03.2009

Začať prácu v Afrike túžil svätý
Josemaría už od chvíle založenia
Opus Dei. A za tento úmysel- skorý
príchod tohto okamihu- sa svätý
Josemaría veľa modlil.



Jeho veľká túžba sa splnila, keď v 50.
rokoch viacerí členovia Opus Dei
vycestovali do Kene.

Prišli presne 2. augusta 1958. A preto
práve teraz slávime 50 rokov od
započatia tohto diela. 

Z Kene sa práca rozšírila do Nigérie a
potom na ďalšie miesta. Ďalšie centrá
sú teraz na Pobreží Slonoviny, v
Kamerune, Kongu, Ugande a
Juhoafrickej republike. Taktiež sa
pravidelne cestuje do ďalších krajín,
v ktorých profesionálne pracuje stále
viac členov a spolupracovníkov
Diela, ktorí sa usilujú položiť základy
ďalšieho rozširovania. 

Prínos Opus Dei

Čo prinieslo Opus Dei do Afriky? A čo
môže priniesť do budúcnosti? Veľa
vecí tak nových ako aj starých. Svätý
Josemaría rád rozprával o duchu
Opus Dei vysvetľujúc, že je staré ako
Evanjelium a nové ako Evanjelium.



Chcel tak vyjadriť podstatu
jednoduchého posolstva, ktoré Opus
Dei šíri.

Je to to isté posolstvo evanjelia, ktoré
žili aj prví kresťania v prvých
storočiach: že všetci sme povolaní k
svätosti (,,Vy teda buďte dokonalí,
ako je dokonalý váš nebeský Otec“
Mt. 5.48) a že táto svätosť, tento boj
poznať a milovať Boha, spolu s
apoštolským duchom, ktorý ho má
sprevádzať, sa musí žiť v prítomnosti
bežného života. Nie náhodou počas
jeho svätorečenia ho Ján Pavol II.
nazval svätcom všednosti.

Svätý Josemaría často hovoril, že je
treba milovať svet ,,vášnivou“ láskou,
lebo je stvorený Bohom a preto je
dobrý, hoci ho ľudia niekedy urobia
zlým svojím egoizmom. Nikdy sa
neobrátil chrbtom ľudskému
pokroku a ani mu nebol nikdy
ľahostajný. Naopak, posolstvo Opus
Dei , hľadať svätosť a posväcovať



prácou samých seba, predpokladá
neustále volanie robiť našu prácu
dokonale, tak po stránke ľudskej ako
aj nadprirodzenej.

Musíme očistiť našu prácu od
egoistických motívov(pýchy,
samoľúbosti, lakomstva, túžby po
dominancii), pretože tá musí
smerovať k uctievaniu Boha a na
jeho slávu. Preto ju chceme robiť
dobre, veľmi dobre. Svätý Josemaría
často hovoril, že Bohu sa nemôže
ponúknuť nič, čo by nebolo kvalitné,
nič zlé alebo priemerné. 

Dôležitosť tohto ducha v nových
krajinách

Človek, ktorý sa pohybuje a pracuje
uprostred bežného života a zároveň
je skutočne inšpirovaný láskou k
Bohu, usiluje sa rozvíjať rad
vlastností, ktoré sú prospešné jeho
spoločenskému rozvoju: je dôsledný
v práci, počestný vo všetkých
vzťahoch s ostatnými a hrdý na to, že



im môže slúžiť. Vyhýba sa
ohováraniu alebo negatívnym
postojom , uvedomuje si spoločenskú
zodpovednosť , je pozorný v
manželstve a rodinnom živote. 

Je zrejmé, že čím viac sa rozšíri tento
duch, tým väčší bude aj pokoj a
harmónia v živote spoločnosti. To
tiež vysvetľuje, prečo toľko
nekatolíkov a dokonca neveriacich
spolupracuje s Opus Dei.

Hoci z náboženského hľadiska sú
nezávislí, vidia v ňom veľké dobro
pre ľudskú rodinu a sú nadšení zo
spolupráce pri jeho rozširovaní. 

Rozšírenie zbožnosti sv. Josemaríu
po celej Afrike

Sviatok sv. Josemaríu sa slávi v
mnohých diecézach a farnostiach,
dokonca v krajinách, kde ešte nie je
žiadne centrum Opus Dei. Tisíce ľudí
čítalo o jeho živote a usilujú sa



uplatňovať v praxi jeho učenie, hoci
mnohí z nich nie sú členmi Opus Dei.

Veľké množstvo ľudí sa utieka k
tomuto svätcovi a prosí ho o
orodovanie. A veľa z nich bolo aj na
jeho orodovanie vyslyšaných. Značná
časť z týchto orodovaní získaných
Afričanmi bolo uvádzaných v
procese blahorečenia a svätorečenia.

Nasledujúci príbeh je iba jeden z
mnohých. ,,Na základe orodovania
Svätého Josemaríu som dostala
množstvo odpovedí na problémy v
mojom živote. A zároveň som sa
naučila žiť v Božej prítomnosti a
uvažovať o Božom Slove v mojom
srdci, duši a mysli. Som vydatá a
matka troch detí. Minulý rok som sa
zúčastnila jednej sv. omše v Bazilike
Svätej Rodiny. Bolo to v čase, kedy
som viac ako tri mesiace hľadala
miesto pre môj obchod blízko môjho
domova. Avšak v tú sobotu večer,
potom ako som sa zúčastnila omše



svätého Josemaríu, Boh mi požehnal
a konečne som našla dobré miesto
pre môj obchod. Otvorila som ho v
júli minulého roku. Musím sa
zdôveriť, že v tomto podniku vidím
Božiu ruku. 

Duch radosti

Svätý Josemaría až do posledného
dňa trval na tom, že je mladý, že Boh
každý deň obnovuje radosť jeho
mladosti. A vskutku, človek, ktorý
príjme ducha Opus Dei, pociťuje
výrazný obrat k mladosti. Opus Dei
so sebou prináša výzvu k
spravodlivosti, poctivosti,
vzájomnému rešpektu,úprimnosti v
priateľstve,k čistote, vernosti v
manželstve atď. Tieto výzvy sú v
afrických krajinách veľmi potrebné,
pretože aj Afrika je ohrozovaná
myšlienkami radikálneho
konzumizmu a hedonizmu, ktoré
prichádzajú zo západu. 



Srdce, ktoré je otvorené Bohu v práci
a bežnom živote, musí byť tiež
otvorené pre druhých. Nikto bez
ohľadu na jeho náboženstvo, farbu,
pôvod alebo rasu nemôže byť
vylúčený, ani s ním nemôže byť
zaobchádzané s ľahostajnosťou alebo
chladnosťou. To je duch, ktorý
podnecuje Opus Dei a ktorý
zdôrazdňoval z Božieho vnuknutia
svätý Josemaría, keď pripomínal: „Ut
omnes unum sint“ - ,,aby sme boli
všetci jedno,“ tak ako motto
Strathmore College, prvého
korporatívneho diela Opus Dei v
Afrike. Otvorenosť voči všetkým,
zjednotenie a láska medzi všetkými,
pretože všetci sme Božie deti. To je to
podstatné, čo Opus Dei šíri a čo
zamýšľa šíriť aj naďalej .
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